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Protokół Nr XXII/2016 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 28 lipca 2016 r. 

 

XXII Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

28 lipca 2016 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1630. 

Ad. 1  

 Otwarcie XXII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Wiceburmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Krzysztof Widźgowski, 

- właściciel firmy „IRWEGA” - Wiesław Gostkowski, 

- Kierownik Biura Powiatowego ARiMR – Marek Romanowski,  

- Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego – Grzegorz Kowalski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego. 

Ad. 2  

 Wręczenie wyróżnień  

Wyróżnienie otrzymał p. Wiesław Gostkowski, właściciel Firmy „IRWEGA” z okazji 

zdobycia nagrody Orzeł Agrobiznesu w 55 edycji Nagrody organizowanej przez Agencję 

Promocyjno-Wydawniczą EMS dla firm z branży rolno-spożywczej lub wspierającej 

agrobiznes. Gratulacje otrzymał również Starosta Andrzej Ochlak, który został wyróżniony 

tytułem Złotego Promotora Orłów Agrobiznesu. 

Z uwagi na nieobecność p. Mariusza Wnuka z Komendy Powiatowej Policji w Nowym 

Mieście Lubawskim, wręczenie wyróżnienia z okazji zdobycia II miejsca w wojewódzkim 
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etapie XVI Krajowych Mistrzostw Kynologicznych Policji, nastąpi podczas obchodów Święta 

Policji w Nowym Mieście Lubawskim w dniu 1 sierpnia br. 

Ad. 3 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecne były radne: Ewa Dembek i Agnieszka Stajszczak. 

Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Jan Czapliński. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Czapliński wyraził zgodę. Kandydaturę przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 4). Następnie 

Przewodniczący odczytał wniosek Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku obrad o korektę 

do uchwał (załącznik nr 5) Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania, uwagi. Uwag i pytań 

nie było.  

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za rozszerzeniem porządku obrad o przyjęcie 

korekty do uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 2034. Głosowało 

15 radnych, wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za rozszerzeniem porządku obrad o przyjęcie 

korekty do uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. Głosowało 15 radnych, wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za rozszerzeniem porządku obrad o przyjęcie 

korekty do uchwały w sprawie pozbawienia części drogi powiatowej Nr 1319N Nowe Miasto 

Lubawskie – Kaługa, położonej w granicach administracyjnych miasta Nowe Miasto 

Lubawskie (ul. Kopernika), kategorii drogi powiatowej. Głosowało 15 radnych, wszyscy 

głosowali „za”. 

Przystąpiono do przegłosowania porządku obrad po zmianach. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 15 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 
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Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXII Sesji Rady Powiatu. 

2. Wręczenie wyróżnień. 

3. Stwierdzenie quorum. 

4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Powiatu.  

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

9. Pozyskiwanie środków z PROW 2014 – 2020 z uwzględnieniem programów: 

- premie dla młodych rolników, 

- restrukturyzacja małych gospodarstw, 

- modernizacja gospodarstw rolnych.   

10. Przerwa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na 

lata 2016 – 2034 wraz z korektą.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. wraz z korektą. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i trybu przeprowadzenia 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu Nowomiejskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia sposobu konsultowania z 

organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami projektów 

aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej 

tych organizacji. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia części drogi powiatowej Nr 1319N 

Nowe Miasto Lubawskie – Kaługa, położonej w granicach administracyjnych 

miasta Nowe Miasto Lubawskie (ul. Kopernika), kategorii drogi powiatowej 

wraz z korektą. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej w formie 

darowizny nieruchomości gruntowych położonych przy ul. Kopernika w 

Nowym Mieście Lubawskim będących własnością Powiatu Nowomiejskiego.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/163/2016 Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 25 maja 2016 roku w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały nr VI/63/2015 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 26 marca 2015 roku w sprawie  ustalenia 

szczegółowych warunków i zasad udzielania pomocy materialnej na 

zwiększenie szans edukacyjnych uczniów z terenu Powiatu Nowomiejskiego 

poprzez poprawę dostępu do kształcenia w szkołach ponadgimnazjalnych dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Nowomiejski. 

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad XXII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 6 

 Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Powiatu  
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Sekretarz obrad XXI Sesji Rady Powiatu Marcin Buliński poinformował, że zapoznał się z 

protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji. Radny 

wnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXI/2016. Głosowało 

15 radnych, wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 17 

czerwca do 21 lipca 2016 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 7, 16, 23 i 30 

czerwca 2016 r. (załącznik nr 6). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- 24.06 – uroczyste zakończenie roku szkolnego w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym 

Mieście Lubawskim oraz Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku,  

- 27.06 – spotkanie z Wójtem Gminy Kurzętnik w sprawie odwodnienia ul. Betoniarskiej, 

- 29.06 – spotkanie sprawozdawczo – wyborcze Cechu Rzemiosł Różnych i Przedsiębiorczości,  

 Zjazd Oddziału Związku Gminnego OSP w Kurzętniku, 

- 30.06 – posiedzenie Zgromadzenia Wspólników Szpitala Powiatowego, 

- 1.07 – rozpoczęcie Dni Nowego Miasta Lubawskiego,  

- 2.07 – jubileusz 90-lecia OSP w Tereszewie; 

- 6.07 – kolejne spotkanie w UG Kurzętnik na temat ul. Betoniarskiej, 

- 7.07 – posiedzenie Rady Powiatowej Warmińsko – Mazurskiej Izby Rolniczej – posiedzenie 

wyjazdowe w Biskupcu; posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia Rady Powiatu, w którym uczestniczyła p. Wicestarosta, 

- 10.07 – jubileusz 100-lecia OSP w Zwiniarzu; 

- 13.07 – posiedzenie Komisji Budżetowej Rady Powiatu, którym uczestniczyła p. Wicestarosta 

(Starosta przebywał na urlopie)  

- 14.07 – uroczyste otwarcie Biura Poselsko – Senatorskiego Senator RP Bogusławy 

Orzechowskiej; 

- 15.07 – zjazd powiatowy PSL, 

- 17.07 – Święto Gęsi w Biskupcu, 
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- 19.07 – spotkanie z Wójtem Gminy NML w sprawie organizacji tegorocznych dożynek gminno– 

powiatowych, 

- 20.07 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 

- 21.07 – spotkanie z Dyrektorem Szpitala pulmonologicznego w Olsztynie p. Ireną Petryną na 

temat mapowania szpitali; p. Petryna jest w zespole przy Wojewodzie Warmińsko - Mazurskim, 

który się zajmuje tym tematem, 

- 22.07 – inauguracja diecezjalna Światowych Dni Młodzieży w Toruniu, 

- 23.07 – Dni Kurzętnika i Firmy EXPOM. 

Na salę obrad wszedł p. Mariusz Panek z Biura Wsparcia Inwestycyjnego ARiMR w Olsztynie. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 8 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Jacek Rydel poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu 7 lipca br. 

zapoznano się ze wstępnymi wynikami matur oraz naboru do klas pierwszych szkół 

ponadgimnazjalnych. Radny zapytał czy od tego czasu nabór zwiększył się, czy jest 

zadowalający, czy można przesłać wszystkim radnym wyniki z naboru i zdawalność matur 

na tablety.   

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 9 

Pozyskiwanie środków z PROW 2014 – 2020 z uwzględnieniem programów: 

- premie dla młodych rolników, 

- restrukturyzacja małych gospodarstw, 

- modernizacja gospodarstw rolnych.   

  

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu p. Mariusza Panka. 

P. Panek poinformował, że w Oddziale ARiMR w Olsztynie zajmuje się działaniami 

inwestycyjnymi. Ostatni nabór wniosków o dotacje miał miejsce w dniach 31.03 – 29.04 br. 

Był to bardzo duży nabór. W skali województwa złożono ok. 1 600 wniosków. Z powiatu 

nowomiejskiego złożono 117 wniosków w obszarze D – Modernizacja Gospodarstw 

Rolnych, który był skierowany praktycznie do wszystkich rolników. Mniejszym 

powodzeniem cieszyły się obszary B (produkcja mleka) i C (produkcja mięsna) Niebawem 
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ukaże się lista rankingowa. Na razie wiadomo, że środków nie starczy dla wszystkich. Na 

nasze województwo przydzielono limit 100 mln zł. Prawdopodobnie ten obszar zostanie 

zasilony dodatkową pulą 60% środków. Jest więc nadzieja, że środki otrzyma większa grupa 

rolników niż na początku zakładano. Nie spodziewano się, że będzie aż tak duże 

zainteresowanie tym działaniem. W skali kraju złożono ponad 30 tys. wniosków. Przesunięcie 

środków niestety może spowodować przesunięcie terminu uruchomienia kolejnego naboru na 

2017 r. W naszym województwie w obszarze D złożono ok. 400 wniosków. Jeżeli chodzi o 

działania adresowane do młodych rolników oraz restrukturyzację małych gospodarstw, 

nabory dopiero będą ogłaszane. 11 lipca br. ukazał się aktualny harmonogram naborów. 

Nabór wniosków na restrukturyzację małych gospodarstw jest przewidziany na I kwartał 

2017 r. , a premie dla młodego rolnika – II kwartał 2017 r. Jeżeli chodzi o premie dla 

młodych rolników, tu środków nie brakuje, każdy wniosek spełniający wymogi formalne 

może liczyć na dofinansowanie. Trudno powiedzieć jak będzie wyglądała sytuacja w 

przypadku restrukturyzacji małych gospodarstw. Tak duże zainteresowanie środkami na 

modernizację gospodarstw rolnych zapewne wynika z tego, że ostatni nabór był w 2011 r. 

Dlatego bardzo pozytywna jest informacja, że to działanie zostanie zasilone dodatkową pulą 

pieniędzy. 

Przewodniczący poprosił o zadawanie pytań. 

Radny Adam Głowacki, Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Przyrody Rady Powiatu, zadał następujące pytania: 

1. Czy wspomniane 400 wniosków załapuje się na podstawowy limit czy też część z nich 

musi liczyć na dofinansowanie z dodatkowej puli, 

2. W jakich granicach punktowych znajdują się wnioski na zielonej części listy. 

P. Panek odpowiedział, że w obszarach A, B i C są środki dla wszystkich. Jest to pula 

krajowa, zainteresowanie nie wyczerpuje limitu. W obszarze D na dofinansowanie w 

podstawowym limicie może liczyć 409 wniosków (są to dane nieoficjalne). Są to wnioski, 

które uzyskały minimum 8,59 punktów. Wnioski do tej liczby punktów wyczerpią limit 100 

mln zł. Jeżeli stanie się tak, jak zapowiedział Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi i pula 

zostanie zasilona, to środki na obszar D zwiększą się o 60 mln zł. To pozwoliłoby na 

sfinansowanie 725 wniosków. Wówczas granicą punktową będzie 6,56 pkt. Przy czym należy 

wziąć pod uwagę, że punkty były przyznawane  na podstawie deklaracji składanych przez 

samych rolników. W wyniku weryfikacji lista rankingowa może się zmienić. Lista 

rankingowa będzie uaktualniana co 20 dni. Gdyby dodatkowe środki były przyznane i 
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sfinansowanych byłoby 725 wniosków, to w tej grupie na pewno znajdą się rolnicy, którzy 

nie mają jeszcze pozwoleń na budowę, pełnej wymaganej dokumentacji. Często rolnicy 

rezygnują z inwestycji, ponieważ barierą jest właśnie konieczność posiadania pozwolenia na 

budowę.      

Radny Głowacki powiedział, że spore niezadowolenie rolników budzi przyznawanie 

dodatkowych 4 punktów za uczestnictwo w systemie rolnictwa ekologicznego, gdzie można 

otrzymać dodatkowe punkty, a nawet nie prowadzić działalności stricte ekologicznej. Radny 

zapytał czy w tym zakresie planowana jest zmiana przepisów. 

P. Panek przyznał, że jest wiele uwag co do punktacji za rolnictwo ekologiczne. Ministerstwo 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi dostrzegło ten problem tj. łatwość przyznawania tych punktów na 

początku, niejako w momencie startowym. Na razie jest tak, że punkty te są przyznawane, ale 

będą podlegały weryfikacji. Weryfikacja odbędzie się nie tylko w momencie podpisania 

umowy. W umowie będzie zobowiązanie do prowadzenia tego typu działalności i pracownicy 

Agencji będą się temu przyglądać, sprawdzać czy nie były to sztuczne warunki. Jest 

przygotowany projekt rozporządzenia zgodnie z którym, punkty będą ściśle powiązane z 

realizacją inwestycji.   

Radny Głowacki powiedział, że Biuro Wsparcia Inwestycyjnego ARiMR w Olsztynie jest 

jednym z najlepszych w kraju. Za bardzo dobrą współpracę z Biurem należą się 

podziękowania. Radny powiedział, że warto byłoby wspomnieć o działaniu dotyczącym 

restrukturyzacji małych gospodarstw.   

P. Marek Romanowski poinformował, że program ten jest skierowany do małych 

gospodarstw, o wielkości ekonomicznej do 10 tys. euro. Jest to niska wartość. Każdy z 

rolników może w kalkulatorze na stronie ARiMR szacunkowo wyliczyć wartość swojego 

gospodarstwa i sprawdzić czy kwalifikuje się do dofinansowania. Nabór w tym działaniu 

przewidziany jest w I kwartale 2017 r. Wielkość pomocy 60 tys. zł. Następnie p. Romanowski 

przedstawił wymogi jakie należy spełnić, żeby móc ubiegać się o dofinansowanie (m.in. 

opracowanie biznesplanu). Poinformował, że wsparcie można otrzymać na prace budowlane, 

zakup maszyn itp. Ważne jest, że pomoc jest adresowana tylko do osób fizycznych. Następnie 

przedstawił więcej szczegółowych informacji na ten temat. 

Przewodniczący zapytał czy rozwiązano problem parkingu przy Biurze Powiatowym ARiMR. 

Temat ten był poruszany na posiedzeniu izby rolniczej. 

P. Romanowski powiedział, że udostępniono teren wzdłuż budynku. To wiele ułatwiło, 

pracownicy mogą tam stawiać swoje auta, a cały parking przy Biurze jest przeznaczony dla 
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rolników. Jest też prośba do p. Starosty, aby przy wjeździe od ulicy Działyńskich postawić 

znaku zakazu wjazdu, żeby nikt tego wjazdu nie blokował. W tej chwili jest z tym problem. 

Jeżeli chodzi o działkę miejską, na posiedzeniu izby rolniczej padła deklaracja 

zorganizowania spotkania dyrekcji Oddziału Regionalnego ARiMR z władzami miasta. P. 

Romanowski nie posiada informacji czy do takiego spotkania doszło.    

Przewodniczący poinformował, że z informacji przekazanej przez Starostę, Burmistrz Miasta 

jest na urlopie, więc do spotkania raczej nie doszło. 

Wiceburmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Krzysztof Widźgowski potwierdził, że z uwagi 

na urlop p. Burmistrza do spotkania jeszcze nie doszło. Po urlopie ustalona będzie data 

spotkania.  

Radny Ziejewski powiedział, że izba rolnicza monituje o stworzenie dodatkowych miejsc 

parkingowych dla rolników. Miasto ma udostępnić działkę, a ZDP postawi znaki 

wprowadzające ruch jednokierunkowy. Należy też postawić znak, który ograniczałby postój 

przy Biurze do np. 15 minut. Przy budynku musi być płynny ruch.  

Radny Głowacki podkreślił, że ceni dobrą wolę ze strony Burmistrza Miasta i Starosty. Nasz 

powiat jest powiatem typowo rolniczym, a parking przy Biurze jest dla społeczeństwa, nie dla 

pracowników Agencji. Wyraził nadzieję, że żadne procedury nie przeciągną tej sprawy w 

czasie. 

Przewodniczący powiedział, że przepisy raczej nie stanowią przeszkody, wystarczy tylko 

dobra wola obydwu stron. 

Radny Ziejewski powiedział, że chodziło o kwestie związane z tym, kto będzie utrzymywał 

ten teren (sprzątanie, odśnieżanie itp.) Na posiedzeniu izby Dyrektor Oddziału Regionalnego 

ARiMR zadeklarował, że Agencja będzie w tym partycypować.   

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do pana Panka. 

Radny Ziejewski zapytał czy jeżeli w obszarach A, B, C nie będą wykorzystane wszystkie 

środki, to zostaną one przesunięte na inne działania. 

P. Panek odpowiedział, że do tej pory było tak, że modernizacja gospodarstw rolnych była 

„oczkiem w głowie” Ministerstwa. Zawsze byli rolnicy, którzy chcieli swoje gospodarstwa 

usprawniać, unowocześniać i wszystkie wolne środki kierowano tam, gdzie brakowało 

pieniędzy. Teraz też jest szansa, że tak będzie. Na razie są przesunięcia między latami, ale 

należy pamiętać, że jest to początek obecnego programowania. Należy mieć nadzieję, że 

środki będą przesuwane tam gdzie są większe potrzeby, zwłaszcza na obszar D, z którego 

mogą korzystać wszyscy rolnicy.   
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Przewodniczący podziękował p. Pankowi za przybycie na sesję i udzielenie wyczerpujących 

informacji.   

Ad. 10 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 13 radnych. Nieobecni są Starosta oraz radny Ziejewski. 

Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz- Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Krzysztof Widźgowski, Damian Artuszewski, Marek Romanowski, Ryszard 

Kłosowski, Alina Banaszewska, Barbara Orłowska, protokolant – Anna Andrzejczak. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 

2034 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXII/169/2016 (załącznik 

nr 7) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Na salę obrad weszli: Starosta, radny Ziejewski, p. Panek. Aktualnie na sali obrad jest 

obecnych 15 radnych. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXII/170/2016 (załącznik nr 8) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały.   
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Radny Ziejewski powiedział, że teoria owszem, a jak będzie wyglądać praktyczna strona 

realizacji zapisów uchwały. Dla niego te zapisy są trochę utopijne. W jakich tematach będą 

prowadzone konsultacje. 

P. Sekretarz odpowiedziała, że takie konsultacje już teraz się odbywają, przede wszystkim za 

pośrednictwem strony internetowej poprzez ankiety internetowe. Konsultacje były 

prowadzone odnośnie różnych programów, strategii. 

Radny Ziejewski zapytał czym się to różni od budżetów obywatelskich. 

P. Sekretarz odpowiedziała, że to jest zupełnie inna forma. Konsultacje mogą być 

przeprowadzane w różnej formie. Z ustawy o samorządzie powiatowym wynika, że w 

przypadkach przewidzianych ustawą oraz w innych sprawach ważnych dla powiatu mogą być 

przeprowadzane na jego terytorium konsultacje z mieszkańcami powiatu. Zasady i tryb 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami powiatu określa uchwała rady powiatu. 

Radny Ziejewski zapytał w jakich obszarach do tej pory odbywały się konsultacje. 

P. Sekretarz odpowiedziała, że konsultowany był projekt strategii rozwoju powiatu. 

Konsultowany był także plan rozwoju publicznego transportu. Druga uchwała dotyczy 

konsultowania aktów prawa miejscowego oraz rocznych programów współpracy z 

organizacjami pozarządowymi. 

Radca Prawny Maciej Sikorski powiedział, że budżety obywatelskie to zupełnie inny temat, 

dotyczący kwestii ściśle finansowych. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli 

więcej uwag. 

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXII/171/2016 (załącznik nr 9) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia sposobu konsultowania z organizacjami 

pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami projektów aktów prawa 

miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Radna prawny poinformował, że w podstawie prawnej do uchwały jest błąd redakcyjny - tekst 

jednolity ustawy o samorządzie powiatowym został ogłoszony w 2016 r. pod pozycją 814, a 

nie 813. Ponadto, w par. 1 uchwały należy dopisać oznaczenie ustawy. Cały par. 1 powinien 

mieć brzmienie: „Określa się szczegółowy sposób konsultowania z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w 
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dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji”.  Radca poprosił o przyjęcie 

autopoprawek. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem autopoprawki w podstawie prawnej. 

Głosowało 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”.  

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem autopoprawki w par. 1 uchwały. 

Głosowało 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXII/172/2016 (załącznik nr 10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia części drogi powiatowej Nr 1319N Nowe 

Miasto Lubawskie – Kaługa, położonej w granicach administracyjnych miasta Nowe 

Miasto Lubawskie (ul. Kopernika), kategorii drogi powiatowej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Radny Głowacki zapytał czy faktycznie Rada ma umocowanie do podjęcia uchwały w tej 

sprawie. 

Starosta odpowiedział, że tak. Dodał, że my opiniujemy uchwały powiatów ościennych. 

Radca Prawny zwrócił uwagę, że opiniowanie należy do kompetencji Zarządu Powiatu, a tu 

chodzi o inną kwestię. Uchwała dotyczy pozbawienia drogi kategorii, odbywa się to po 

uzyskaniu opinii organów wykonawczych właściwych jednostek samorządu terytorialnego. 

Radny Głowacki powiedział, że jego pytanie dotyczyło raczej tego, co stanowi definicję drogi 

powiatowej i czy dalsza części drogi będzie nadal drogą powiatową. 

Starosta odpowiedział, że tak. 

Radca Prawny powiedział, że w Olsztynie bardzo często zmienia się kategorie dróg. Czasem 

podejmowana jest kolejna uchwała dot. zmiany kategorii drogi, zanim jeszcze poprzednia 

uchwała wejdzie w życie. Robi się tak z uwagi na możliwości pozyskania środków na 

remonty dróg.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli 

uwag. 

P. Widźgowski poprosił o ponowne odczytanie par. 2 uchwały. 

Przewodniczący odczytał par. 2 uchwały. 

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXII/173/2016 (załącznik nr 11) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej w formie darowizny 

nieruchomości gruntowych położonych przy ul. Kopernika w Nowym Mieście 

Lubawskim będących własnością Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Radny Głowacki zapytał czym to działanie jest spowodowane. 

Starosta wyjaśnił, że jakiś czas temu, prawdopodobnie na posiedzeniu komisji wspólnych w 

marcu, Burmistrz Miasta wystąpił o przekazanie części drogi powiatowej. Chodzi o zmiany w 

strefie parkowania. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli 

uwag. 

Głosowało 15 radnych. Za uchwałą głosowało 14 radnych, jeden radny wstrzymał się od 

głosu. Rada podjęła uchwałę nr XXII/174/2016 (załącznik nr 12). 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/163/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 25 maja 2016 roku w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały nr VI/63/2015 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 

26 marca 2015 roku w sprawie  ustalenia szczegółowych warunków i zasad udzielania 

pomocy materialnej na zwiększenie szans edukacyjnych uczniów z terenu Powiatu 

Nowomiejskiego poprzez poprawę dostępu do kształcenia w szkołach 

ponadgimnazjalnych dla których organem prowadzącym jest Powiat Nowomiejski 

Zgodnie z prośbą radnych, Przewodniczący odczytał jedynie tytuł uchwały. Cały projekt 

uchwały radni otrzymali na tablety. 

P. Barbara Orłowska wyjaśniła, że po podjęciu uchwały Wojewoda Warmińsko – Mazurski 

wydał do niej rozstrzygnięcie nadzorcze. Dostosowano uchwałę do uwag Wojewody. Po 

ogłoszeniu tekstu jednolitego uchwały, nadzór prawny Wojewody zwrócił uwagę, że w 

uchwale zawarto sformułowanie „dla których organem prowadzącym jest powiat 

nowomiejski”. Zapis w uchwale skorygowano zgodnie z tą uwagą. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXII/175/2016 (załącznik nr 13) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 18 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na wnioski. 

Starosta poinformował, że wyniki matur  i wyniki naboru będą przesłane radnym na tablety.  

Przewodniczący zapytał czy w tym punkcie ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 19 

 Sprawy różne 

Przewodniczący poinformował, że przyszła odpowiedź na wniosek dotyczący przejazdu w 

Bielicach z PKP oraz Zarządu Dróg Wojewódzkich (kopie pism – załącznik nr 14).  

Radny Ziejewski powiedział, że nadal jest gorzej jak było przed remontem. Podobnie jest z 

poboczami wzdłuż drogi nr 538. Nakłady na remont poniesiono, a efektu nie ma. Jest 

gwarancja na wykonanie robót. Należy wymusić na ZDW, żeby to naprawiono. Radny 

zapytał również czy w tym roku można ponownie aplikować o środki z PFRON na budowę 

sali sportowej przy ZSZ.  

Starosta odpowiedział, że wg. jego informacji można aplikować o środki. 

P. Skarbnik powiedziała, że w umowie zapisano, że ogólna wartość zadania wynosi 3 099 603 

zł. Wartość dofinansowania wynosi 200 tys. zł co stanowi 12,87% kosztów zadania. 

Starosta wyjaśnił, że zapis w umowie dotyczy robót wykonanych w tym roku. Podobnie jak w 

umowie z Ministerstwem Sportu i Turystyki. W tym roku trzeba się rozliczyć ze środków 

jakie przyznano na ten rok.  

Radny Ziejewski ponowił pytanie – czy można będzie aplikować o środki PFRON na 2017 r.  

Starosta odpowiedział, że według dotychczasowych zapewnień – tak. 

P. Widźgowski w imieniu Burmistrza Nowego Miasta podziękował za podjęcie uchwały 

znoszącej kategorię drogi powiatowej oraz uchwały w sprawie nieodpłatnego przekazania 

części nieruchomości.  

Radny Ziejewski powiedział, że jeżeli chodzi o przejazd w Bielicach praktycznie nic nie 

zrobiono. Nie ma żadnego efektu. 

Starosta powiedział, że w jego opinii na etapie projektowania inwestycji popełniono błąd. 

Jeżeli obniżono tory, to modernizacja przejazdu powinna obejmować również obydwa 

najazdy na przejazd. 

Radny Ziejewski wnioskował, aby ponownie wysłać pismo w sprawie przejazdu w Bielicach. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos.  
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Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 20 

Zakończenie obrad XXII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXII Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     

 

           


